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Plats och tid Rådhussalen Kulturhuset, tisdagen 5 april 2022 kl 09:00-12:00 

Beslutande ledamöter 
 

Mikael Löthstam (S), Ordförande, § 48-49, 51-68 
Bo Nilsson (S), § 50 
Annika Huber (S) 
Henrik Berglund Persson (S) 
Gerd Olsson (S) 
Kent Kanon (S) 
Jonas Holm (M), § 48-49, 51-68, ordförande § 50 
Peter Lagerqvist (M) 
Adam Rydstedt (M) 
Caroline Schmidt (C) 
Jan-Erik Jonsson (C) 
Anton Stark (C) 
Bengt-Åke Nilsson (C) 
Ulrica Högbergh (V) 
Alf Norberg (V) 
Yvonne Andersson (SD) 
 
 

Ersättare 
 

Bo Nilsson (S) § 48-49, 51-68 
Per Svensson (S) 
Jim Svensk Larm (S) 
Anita Höglund (M) 
Anna Guldbrand (C) 
Jörgen Bengtson (C) 
Matts Persson (C) 
Peter Åkerström (KD) 
 

Övriga närvarande Kommunsekreterare Pia Embretsén, kommundirektör Bengt Friberg, ekonomichef 
Kent Lundqvist § 48-49, personalchef Maria Larsson § 48-49, enhetschef Mattias Öhr 
RISE § 51. 

Justerare Anton Stark (C) 
Justeringens plats och 
tid Elektronisk signering via mobilt bank-id, 2022-04-07 
 
Underskrifter 
Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 48-68 
 Pia Embretsén  

Ordförande 
  

 Mikael Löthstam  

Justerare 
  

 Anton Stark  
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 Bevis/anslag 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Instans Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 2022-04-05 

Datum då anslaget 
publiceras 2022-04-07 

Datum då anslaget 
tas bort 2022-04-29 

Förvaringsplats för 
protokollet Kommunledningsstaben 
 

Underskrift 
  

 Pia Embretsén  
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§ 48 Dnr 2021-000001 - 042 

Uppföljning av kommunens ekonomi m.m. för 2022 

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna redovisningen.  

Sammanfattning 
Ekonomichef Kent Lundquist informerar om det ekonomiska läget för 
kommunen och kommunstyrelsen.  

Resultatet ser bra ut, så här tidigt i månaden och för året. Kommunstyrelsen 
och lärandenämnden pekar på ett överskott och social- och omsorgsnämnden 
visar ett underskott, dock något bättre än befarat. Projektet Kraftsamling har 
börjat visa på ett resultat. Övriga verksamheter håller budgeten. 

Personalchef Maria Larsson informerar om att den totala sjukfrånvaron ligger 
på 8,5 %, jämfört med 7,0 % vid samma tid förra året. Föräldraledigheterna har 
ökat och även antalet timavlönade.  
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§ 49 Dnr 2022-000109 - 042 

Årsredovisning 2021 Hudiksvalls kommun och nämn-
dernas verksamhetsrapporter 2021 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna Hudiksvalls kommuns årsredovisning 2021, samt 

att godkänna en avsättning på 114 miljoner kronor till resultatutjämningsreserv.  

Sammanfattning 
Kommunen redovisar för 2021 ett positivt resultat på 200,7 miljoner kronor.  

2021 års resultat blev positivt. Detta beror på flera saker. För det första har 
nämnderna på totalen lyckats hålla den budget man blivit tilldelade. För det 
andra har kommunen under året erhållit en oväntad stor skatteavräkning som 
avser tidigare år samt väsentligt högre skatteintäkter än budgeterat.  

Kommunens ökade kostnader har mer än väl kompenserats av ökade generella 
statsbidrag, ersättning för ökade merkostnader pga. corona samt ersättning för 
ökade sjuklönekostnader. 

Kommunen har lagt fast sju finansiella mål för perioden 2021 - 2024 vilka följs 
upp årligen.  Målen omfattar skattesats, årets resultat, investeringar, kassa-
likviditet, finansiella tillgångar, upplåning och soliditet. Samtliga mål har upp-
nåtts under 2021.  

Beslutsunderlag 
Årsredovisning 2021 
Helårsredovisning personal 2021 
Allmänna utskottet 2022-03-17 § 34 
Verksamhetsrapport och protokoll, teknisk nämnd 
Verksamhetsrapport och protokoll, Norrhälsinglands miljö- och räddnings-
nämnd 
Verksamhetsrapport, lärandenämnden 
Verksamhetsrapport och protokoll, social- och omsorgsnämnden 
Verksamhetsrapport och protokoll, överförmyndarnämnden 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 50 Dnr 2022-000135 - 042 

Årsredovisning 2021, Ostkustbanan 2015 AB 

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna årsredovisningen och revisionsberättelsen för Ostkustbanan 2015 
AB, samt 

att bevilja styrelsens ledamöter och verkställande direktören ansvarsfrihet för 
verksamheten 2021.  

Sammanfattning 
Ostkustbanan 2015 AB har överlämnat sin årsredovisning och revisions-
berättelse för räkenskapsåret 2021 till ägarna. 

Ostkustbanan 2015 AB bildades i augusti 2015. Bakgrunden till att bolaget 
bildades var att en ny järnväg är den enskilda utvecklingsfråga som är högst 
prioriterad bland regioner och kommuner efter södra norrlandskusten. Bolaget 
ska verka för en utbyggnad av dubbelspår och snabbtågsstandard på 
Ostkustbanan sträckan Gävle-Sundsvall-Härnösand. I dag är det totalt 11 
kommuner och två regioner som är delägare i bolaget. 

Av årsredovisningen framgår att bolagets arbete har lett till att kunskapen och 
engagemanget för dubbelspåret ökat, liksom att viktiga kontaktytor mellan 
bolagets ägare, Trafikverket och näringslivet har stärkts högst avsevärt.  

Nya Ostkustbanan menar att Sverige i väntan på de nya höghastighetsbanorna 
nu ska kraftsamla och snabbt bygga upp ett nationellt järnvägsnät för 250 
km/h. Det skulle bland annat omfatta Stockholm–Luleå. Järnvägsnätet för 250 
km/h kan stå klart redan 2035 och kosta runt 150 mdr. Bolaget har drivit denna 
fråga både i media och i möten med beslutsfattare. Årets resultat efter 
finansiella poster uppgår till + 32 tkr, vilket ligger i linje med det budgeterade 
överskottet om + 60 kkr.  

Enligt revisorernas uppfattning har årsredovisningen upprättats i enlighet med 
årsredovisningslagen och ger en i alla väsentliga avseenden rättvisande bild av 
Ostkustbanan 2015 AB:s finansiella ställning per den 31 december 2021 och av 
dess finansiella resultat och kassaflöden för året enligt årsredovisningslagen. De 
tillstyrker därför att årsstämman fastställer resultaträkningen och balans-
räkningen. De tillstyrker att årsstämman disponerar vinsten enligt förslaget i 
förvaltningsberättelsen och beviljar styrelsens ledamöter och verkställande 
direktör ansvarsfrihet för räkenskapsåret. De bedömer även att den interna 
kontrollen varit tillfredsställande.  
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Beslutsgång 
Mikael Löthstam (S) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av och beslut 
i ärendet. Bo Nilsson (S) tjänstgör som ledamot och Jonas Holm tjänstgör som 
ordförande i hans ställe.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-03-17 § 33 

Tjänsteutlåtande 

Revisionsberättelse 

Årsredovisning 

 

Beslutet skickas till 
Ostkustbanan 2015 AB 
Hans Gyllow 
Ulrika Wenn 
Ekonomienheten 
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§ 51 Dnr 57976 

Redovisning av Rise verksamhet i Hudiksvall och länet 

Kommunstyrelsen beslutar 
att tacka för informationen.  

Sammanfattning 
Mattias Öhr, enhetschef vid RISE och verksamhetsansvarig för Propell in-
formerar om RISE och Propells verksamhet i Hudiksvalls kommun och i länet. 

Informationen omfattar bland annat verksamheternas, historik, organisation, 
uppdrag, nyckeltal, erbjudande, aktiviteter och exempel på stödåtgärder. 

 

RISE -  Research Institutes of Sweden AB är ett svenskt helägt statligt forsk-
ningsinstitut, som samverkar med universitet, näringsliv och samhälle för inno-
vationsutveckling och hållbar tillväxt. RISE ägnar sig åt industriforskning och 
innovation samt utför provning och certifiering 

 

Propell är en regional innovationshub för både blivande innovatörer och etable-
rade aktörer. Propell är ett samarbete mellan Hudiksvalls kommun, Region 
Gävleborg och forskningsinstitutet RISE. 
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Besöksnäringen 

4. Åtgärder inom be-
söksnäringen av 
principiell betydelse 

 

Plan- och utvecklingsut-
skottet 

 

Protokoll som delges 
kommunstyrelsen 

  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-03-17 § 32 

Tjänsteutlåtande 

Beslutet skickas till 
Bengt Friberg 
Ulrika Wenn 
Annika Forslin 
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§ 53 Dnr 2019-000604 - 020 

Gemensam löneadministration och upphandling av 
personalsystem i Hälsingland 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna samverkansavtalet mellan Bollnäs kommun, Hudiksvalls kommun, 
Ovanåkers kommun, Söderhamns kommun och Ljusdals kommun.   

Sammanfattning 
Bollnäs kommun, Hudiksvalls kommun, Ljusdals kommun, Ovanåkers 
kommun och Söderhamns kommun har fattat beslut om att skapa en gemen-
sam löne- och pensionshantering, Gemensam lön i Hälsingland. Bollnäs 
kommun blir arbetsgivare för Gemensam lön i Hälsingland och den nya organi-
sationen träder i kraft 1 oktober 2022.  

Utgångspunkt för samarbetet är att säkerställa de berörda kommunernas förut-
sättningar att uppfylla de mål av allmänintresse som det kommunala uppdraget 
innebär. Lönehantering utgör därmed en verksamhet som sammanhänger med 
fullgörandet av de tjänster som åligger parterna. 

Målet med en Gemensam lön i Hälsingland är att minska sårbarheten, under-
lätta kompetensförsörjningen, öka kvalitetssäkringen och skapa förutsättningar 
för en effektivisering. En gemensam löneorganisation och ett gemensamt löne- 
och schema-/ bemanningssystem syftar till att stärka utvecklingskraften för de 
berörda kommunerna inför framtiden. 

Samverkansavtalet reglerar det parterna har kommit överens om avseende ge-
mensam löne- och pensionshantering. Avtalet är upprättat med stöd av 9 kap. 
37 § kommunallagen (2017:725). 

Samarbetet omfattar följande tjänsteområden: 

-  löne-, arvodes- och ersättningshantering 

-  pensions- och försäkringsadministration 

-  systemförvaltning 

-  support till användarna. 

Parallellt med arbetet inom projektet har ett förslag till samverkansavtal arbetats 
fram. Samverkansavtalet reglerar det de samverkande kommunerna har kommit 
överens om. Samverkansavtalet framgår i sin helhet av bilagorna till detta 
tjänsteutlåtande. Samverkansavtalet undertecknas av respektive kommuns be-
hörige firmatecknare.  
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-03-17 § 36 

Tjänsteutlåtande 

Samverkansavtal 

Bilaga 2:1 kostnadsprognos personalkostnader 

Bilaga 3:1 tjänstekatalog 

Bilaga 3:2 samarbetsmodell 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 54 Dnr 2022-000186 - 001 

Överföring av Forssågruppen AB till Fastighets AB 
Glysis - fastställande av köpeskilling  

Kommunstyrelsen beslutar 
att fastställa köpeskillingen till 650 000 kr.  

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade den 25 oktober 2022 § 156 

att slå samman Forssågruppen AB med Fastighets AB Glysis genom att låta 
Hudiksvalls Näringslivsbolag (HNA) överlåta aktierna i Forssågruppen AB till 
Fastighet AB Glysis genom en koncernintern aktieöverlåtelse tidigast efter års-
skiftet 2021/22 men senast 2022-04-30, 

att köpeskillingen fastslås efter bokslut 2021 för HNA och Forssågruppen och 
utgår från bästa koncernnytta, samt 

att uppdra till kommunstyrelsen att fastslå köpeskillingen 

När det gäller priset för aktierna så har hänsyn tagits till vissa skattemässiga 
konsekvenser i de bolag som berörs av omstruktureringen. Hänsyn har även till 
den skattemässiga situationen i Hudiksvalls Näringslivs AB (HNA).  

Beslutsgång 
Jonas Holm (M) och Jan-Erik Jonsson (C) yrkar bifall till förslaget.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 

Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
Fastighets AB Glysis 
HNA 
Forssågruppen 
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§ 55 Dnr 2018-000585 - 212 

Översiktsplan 2035 för Hudiksvalls kommun 

Kommunstyrelsen beslutar 
att ställa ut översiktsplan 2035 på granskning i 8 veckor.  

Sammanfattning 
Förslag till översiktsplan 2035 ställs ut på granskning i 8 veckor. Under gransk-
ningstiden får myndigheter, näringsliv, organisationer och allmänheten möjlig-
het att lämna synpunkter på förslaget.  

Beslutsgång 
Henrik Berglund Persson (S), Annika Huber (S), Peter Lagerqvist (M), Jan-Erik 
Jonsson (C) och Yvonne Andersson (SD) yrkar bifall till plan- och utvecklings-
utskottets förslag.  

Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2022-03-22-§ 36 

Tjänsteutlåtande 

Beslutet skickas till 
Hans Gyllow 
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mer västliga delen av planområdet återfinns för att tillgodose boende och be-
sökare med parkering. 

Intill den vändplan som föreslås anläggs det parkeringar för cirka 10 platser. 

Planområdets mittersta del som regleras med användningen park ska vara en 
plats för rekreation och precis söder om parken sparas ett område för natur. 
Intill naturområdet i planområdets sydöstra del möjliggörs det för bostads-
ändamål. Egenskapsområdet regleras med utformningsbestämmelserna (f1), 
(f2), (f4), (f5). Högsta byggnadshöjd regleras till 5 meter och största tillåtna 
byggnadsarea relgleras med (e4). Inom planområdet reserveras mark för all-
männyttiga underjordiska ledningar där marken ej får bebyggas (u1). 

I den nordöstra delen av planområdet kommer en gc-väg att ledas in mot plan-
området via Forsavägen. 

Genomförandetiden för detaljplanen är 5 år från den dag detaljplanen vunnit 
laga kraft. 

Yttranden 
Trafikverket har inget att erinra mot detaljplaneförslaget. 

Lantmäteriet antyder likt tidigare yttrande i samrådsskedet att de re-
kommenderar att inte kommunen kombinerar enskild och allmän kvartersmark. 
Plan och bygglovskontoret anser att bedömningen är densamma som tidigare 
yttrande, då behovet av förskola kvarstår tre år framåt till dess att en ny förskola 
byggts skulle ett planstridigt läge uppstå om en kombinerad användning ej an-
vänts. Detta skulle resultera i ett läge där planen blir inaktuell och behöver 
ändras. 

Länsstyrelsen framför synpunkter avseende vägbuller från Lundvägen, de anser 
att kommunen ska lägga till en bestämmelse i plankartan för sovrums lokali-
sering intill Lundvägen. Fortsättningsvis vill de att förtydliganden görs för det 
underlag som använts till uträkningen av bullernivåer. Plan och bygglovs-
kontoret har i och med detta tagit fram en bullerutredning. Utredningen visar 
på att bostäderna som planeras i området klarar kravet på 60 dBA intill fasaden 
både för dagens nivåer samt 2040 års förväntade bullervärden. Planbe-
skrivningen kompletteras med den nya bullerutredningen. 

Kommunens tekniska förvaltning framför att det bör ändras avseende om-
fattningen av vändplanen på Frejavägen så att befintliga parkeringar inte 
hamnar på allmän platsmark utan att de också ska ligga på kvartersmark. Plan 
och bygglovskontoret svarar att en del av de befintliga parkeringarna kommer 
ersättas med de nya längs med Frejavägen. Men några kommer fortsatt att vara 
kvar intill vändplanen invid bostäderna. Plankarta och planbeskrivning kom-
pletteras med detta. 
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Planförfarande 
Bedömningen är att planuppdraget kommer att handläggas med ett utökat för-
farande enligt 5 kap. 7 § plan- och bygglagen (2010:900), eftersom riksintresset 
för kulturmiljövården samt ianspråktagandet av allmän platsmark anses vara av 
betydande intresse för allmänheten. Beslut om antagande tas därmed av kom-
munfullmäktige.  

Beslutsgång 
Annika Huber (S), Anton Stark (C), Ulrica Högbergh (V), Peter Lagerqvist (M) 
och Yvonne Andersson (SD) yrkar bifall till plan- och utvecklingsutskottets 
förslag. 

Peter Åkerström (KD) noterar till protokollet att han förordar plan- och ut-
vecklingsutskottets förslag.  

Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2022-03-22 

Byggnadsnämnden 2022-02-28 § 24 

Tjänsteutlåtande plan- och bygglovskontoret 

PB_Detaljplan 

PK_Detaljplan 

Samrådsredogörelse 

Granskningsutlåtande 

Bullerutredning 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 57 Dnr 2022-000144 - 500 

Samrådsremiss för anläggning av viltstängsel och vilt-
passager längst riksväg 84 delen Fredriksfors-
Svenstorp och Riksväg 84 delen Södra Sannäs-
Korsning Tunnelberget 

Kommunstyrelsen beslutar 
att avge samrådsyttrande till Trafikverket i enlighet med upprättat förslag 

Sammanfattning 
Trafikverket har upprättat förslag till samrådsremiss angående viltåtgärder på 
två sträckor längs riksväg 84 mellan Hudiksvall och Delsbo. Den ena sträckan 
berör Fredriksfors – Tunnelberget och den andra Forsa – trafikplats Hudiksvall 
Södra. Ändamålet med stängselåtgärden är att öka trafiksäkerheten och skapa 
möjligheter för vilt att passera vägen på ett säkert sätt. 

Samrådshandlingen utgör första steget i processen med att ta fram en vägplan. 
Samrådsunderlaget är en grund för länsstyrelsens beslut om projektet kan antas 
ha en betydande miljöpåverkan eller inte. 

Samrådet pågår 7 mars – 5 april 2022 för båda sträckorna. Handlingarna redo-
visas på Trafikverkets webbplats. Kommunen ska ha inkommit med yttrande 
senast 6 april 2022. 

Kommunledningsförvaltningen har genom Samhällsplaneringsenheten upp-
rättat ett förslag till samrådsyttrande gemensamt för de båda sträckorna. 

Beslutsgång 
Jan-Erik Jonsson (C) yrkar bifall till plan- och utvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2022-03-22 § 32 

Tjänsteutlåtande 

Yttrande 

Remiss 

Beslutet skickas till 
Trafikverket 
Hans Gyllow 
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§ 58 Dnr 2022-000110 - 100 

Remiss av SOU 2022:2 En skärpt syn på brott mot 
journalister och utövare av vissa samhällsnyttiga 
funktioner Ju2022/00396 
Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna remissvaret till departementet.  

Sammanfattning 
Hudiksvalls kommun har fått rubricerad remiss från Justitiedepartementet. 
Remissvaren ska ha kommit in till departementet senast den 18 maj 2022. Ut-
redningen, har haft i uppdrag att bland annat utreda behovet av och lämna för-
slag till ett förstärkt straffrättsligt skydd mot brott som riktar sig mot någon 
som utövar sin yttrandefrihet och för utövare av vissa samhällsnyttiga 
funktioner. 

Utredningen lämnar bland annat följande förslag: 
• En ny straffskärpningsgrund införs som innebär att det ska ses som för-
svårande att den brottsliga gärningen begåtts mot en person på grund av att han 
eller hon eller någon närstående yrkesmässigt bedrivit nyhetsförmedling eller 
annan journalistik. 

• Två nya gradindelade brott införs i brottsbalken. Brotten ska betecknas våld 
eller hot respektive förgripelse mot utövare av viss samhällsnyttig funktion. 
Med utövare av viss samhällsnyttig funktion avses hälso- och sjukvårdspersonal, 
personal inom socialtjänsten, räddningstjänstpersonal samt utbildningspersonal 
inom skolväsendet. 

• Straffskalan för brott mot tystnadsplikt skärps och brottet grovt brott mot 
tystnadsplikt införs. 

Utredningen föreslår att lagändringarna ska träda i kraft den 1 juli 2023. 

Hudiksvalls kommun har inget att erinra mot förslaget.   

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-03-17 § 35 

Tjänsteutlåtande 

Missiv  

SOU 2022:2 

Beslutet skickas till 
Justitiedepartementet 
Ulrika Wenn 
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§ 59 Dnr 2020-000011 - 008 

Motion - Ett hållbart återbruk 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anse motionen besvarad.  

Sammanfattning 
Anton Stark (C) och Charliene Kiffer Goude (V) föreslår i en motion att 
tekniska förvaltningen får i uppdrag att titta på hur andra kommuner gjort, som 
löst frågan med avgiftsbefrielse från avfallsavgiften för biståndsorganisationer 
som förmedlar avfall från privatpersoner. Samt om det är möjligt att im-
plementera en liknande lösning i Hudiksvalls kommun, samt om en hållbar 
lösning identifieras ska ett förslag tas fram och läggas fram i Hudiksvalls 
kommunfullmäktige under år 2020.  

Tekniska nämndens yttrande 
Ärendet gäller hur olika typer av avfall inom kommunen ska finansieras. I det 
här specifika fallet avfall som lämnas av biståndsorganisationer till Ulvbergets 
avfallsanläggning. Biståndsorganisationer i kommunen har sedan 2016 haft ett 
avtal med Hudiksvalls kommun att hämta och lämna varor och produkter för 
att i enlighet med Miljöbalkens avfallshierarki arbeta för en så miljömässigt bra 
hantering som möjligt. Biståndsorganisationerna anser att de ska kunna lämna 
allt sitt avfall gratis medan avfallsverksamheten hänvisar till hur avfall ska klassi-
ficeras och därför hävdar att avfallet ska betalas vid invägning. 

Avfallsverksamheten har vänt sig till Sveriges branschorganisation när det gäller 
hushållsavfall, Avfall Sverige, och genom dem, och då speciellt deras chefsjurist, 
fått verifierat att kommunens tolkning är korrekt med stöd av bland annat 
Miljöbalken och Kommunallagen. Det avfall som biståndsorganisationer, ideella 
föreningar eller liknande lämnar kan aldrig bedömas vara hushållsavfall och kan 
därför inte betalas av taxan för hushållsavfall. 

Benchmarking  
Allt ovanstående är vad Avfallsavdelningen har att ta hänsyn till vid drift av 
återbruk. Utöver detta har vi också kontakter med andra kommuner i Sverige 
genom arbetsgrupper som sysslar med återbruk. I de kommuner som vi talat 
med förekommer olika lösningar. Vissa kommuner tillåter gratis inlämnande av 
avfall från ideella organisationer (SSAM), vissa kommuner kräver 90-konto 
(Eskilstuna). De flesta följer lagstiftningen och tar betalt för inlämnandet 
(Stockholm, SYSAV). Gemensamt för medlemmarna i Avfall Sveriges arbets-
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grupp är att de vet om att avfallet ska klassas som verksamhetsavfall men att de 
av olika anledningar inte omklassat det än.  

I Hudiksvall får alltså biståndsorganisationer, i motsats till övriga samarbets-
partners, gratis hämta material och gratis lämna motsvarande mängd till be-
handling vilket avfallsavdelningen vet är en felaktig hantering. 

Tekniska nämnden har föreslagit att motionen avslås. 

Kommunfullmäktige beslutade att återremittera motionen till kommunstyrelsen 
för ytterligare beredning.  

Beslutsgång 
Anton Stark (C) och Ulrica Högbergh (V) yrkar bifall till motionen. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag att anse motionen besvarad, eller till Anton Starks och Ulrica Högberghs 
förslag att bifalla motionen, och finner att kommunstyrelsen bifaller allmänna 
utskottets förslag.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-03-17 § 40 

Kommunfullmäktige 2022-02-28 § 30 

Tekniska nämnden 2021-12-06 §121 

Tjänsteutlåtande tekniska förvaltningen  

Appendix 

Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 60 Dnr 2020-000544 - 008 

Motion - Huskurage, att Hudiksvalls kommun under-
söker möjligheterna att inleda ett samarbete med 
lämpliga aktörer kring Huskurage med syfte att införa 
modellen 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla motionen.  

Sammanfattning 
Social- och omsorgsnämndens yttrande 
Charliene Kiffer Goude, Vänsterpartiet Hudiksvall har i en motion yrkat på att 
Hudiksvalls kommun ska undersöka möjligheterna att inleda ett samarbete med 
lämpliga aktörer kring Huskurage med syfte att införa modellen.  

Våld i nära relationer är ett stort samhällsproblem och för många kvinnor är det 
egna hemmet den farligaste plats de kan befinna sig på, vilket innebär ett liv 
präglad av stark rädsla, isolering, psykiskt och fysisk ohälsa. Våld i nära 
relationer drabbar både män och kvinnor, men kvinnor drabbas oftare av upp-
repat och mer allvarligt våld och i majoriteten av fallen är förövaren en man. 
Till socialnämndens uppgifter hör att verka för att den som utsatts för brott 
och dennes närstående får stöd och hjälp. Socialnämnden ska särskilt beakta att 
kvinnor som är eller har varit utsatt för våld eller andra övergrepp av närstående 
kan vara i behov av stöd och hjälp för att förändra sin situation. 

Högskolan i Gävle har undersökt implementeringen av Huskurage i några 
stadsdelar i Gävle under 2020. Högskolan i Gävle menar att det finns anledning 
att tro att Huskurage kan höja människors benägenhet att ingripa vid oro för 
grannars våldsutsatthet.  

Sommaren 2021 har Hudiksvalls bostäder tillsammans med Kvinnojouren 
Vändpunkten infört modellen i sitt bestånd. 

Social- och omsorgsnämnden förordar att motionen bifalls.  

Beslutsgång 
Ulrica Högbergh (V), Caroline Schmidt (C), Adam Rydstedt (M), Henrik 
Berglund Persson (S) och Annika Huber (S) yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag. 
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Peter Åkerström noterar till protokollet att han tillstyrker allmänna utskottets 
förslag.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-03-17 § 39 

Social- och omsorgsnämnden 2022-02-22 § 18  

Tjänsteutlåtande  

Social- och omsorgsförvaltningen  

Motion 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 61 Dnr 2020-000721 - 008 

Motion Fastställ riktlinjer för motioner och motionssvar 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla motionen.  

Sammanfattning 
Caroline Schmidt (C) och Peter Åkerström (KD) föreslår i motion att full-
mäktige beslutar att utarbeta riktlinjer för hur en motion ska utformas för att 
kunna behandlas av kommunfullmäktige samt att fastställa vilka kriterier som 
ska vara uppfyllda för att en motion ska bifallas, avslås eller anses besvarad. 

Den största delen av motionärernas förslag finns redan reglerat i Kommunal-
lagen och i kommunfullmäktiges arbetsordning, men finns inte samlat i ett 
dokument. 

Ett antal kommuner har beslutat om sådana riktlinjer. 

Kommunledningsförvaltningen föreslår att motionen kan bifallas.  

Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C), Adam Rydstedt (M) och Henrik Berglund Persson (S) 
yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 

Peter Åkerström noterar till protokollet att han tillstyrker allmänna utskottets 
förslag.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-03-17 § 38 

Tjänsteutlåtande 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 62 Dnr 2021-000173 - 008 

Motion - Planera för etablering av vätgastankstation 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anse motionen vara besvarad.  

Sammanfattning 
Peter Åkerström (KD), Monica Stigås (KD), Kent Sjöberg (KD) och Lars 
Österberg (KD) har väckt en motion om att kommunen ska ta fram förslag på 
alternativa placeringar av en vätgasmack i Hudiksvalls närhet. Bakgrunden är att 
det ska kunna gå att bygga ut en infrastruktur för klimatvänliga drivmedel för 
fordon där vätgas kan fylla en viktig funktion jämte eldrift. Förvaltningen delar i 
stort den problembild som beskrivs i motionen. Kommunen pekar ut områden 
i kommande översiktsplan nära E4 och även väg 84 där det kan vara möjligt att 
etablera olika former av trafikantservice där en vätgasmack kan ingå.  

Beslutsgång 
Annika Huber (S), Peter Lagerqvist (M) och Yvonne Andersson (SD) yrkar 
bifall till plan- och utvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2022-03-22 § 38 

Tjänsteutlåtande 

Motion 

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 63 Dnr 2020-000724 - 008 

Motion om markinköp i Delsboområdet 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anse motionen vara besvarad.  

Sammanfattning 
Karin Hansson och Jan-Erik Jonsson, båda C, har väckt en motion om att 
kommunen ska köpa in mark för både bostadsbyggande och verksamheter i 
Delsbo och Dellenbygden. Bakgrunden är att kommunen äger mycket lite obe-
byggd mark i området och motionärerna menar att för att Dellenbygden ska 
kunna växa och bidra till visionen om 50 000 invånare behöver kommunen 
införskaffa mer byggbar mark. I svaret redovisar förvaltningen det arbete som 
pågår. Detta arbete har pågått under en längre tid och behöver växlas upp när 
kommunens översiktsplan är antagen. 

Beslutsgång 
Jan-Erik Jonsson (C) yrkar bifall till motionen. 

Annika Huber (S) och Henrik Berglund Persson (S) yrkar bifall till plan- och 
utvecklingsutskottets förslag. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag att anse motionen besvarad, eller till Jan-Erik Jonssons förslag att bifalla 
motionen, och finner att kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag.  

Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2022-03-22§ 39 

Tjänsteutlåtande 

Motion 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 64 Dnr 2022-000150 - 008 

Redovisning av obesvarade motioner 2022 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att lägga rapporten till handlingarna.  

Sammanfattning 
Enligt 5 kap 35 § kommunallagen bör en motion beredas så att kommunfull-
mäktige kan fatta beslut inom ett år från det att motionen väcktes. Enligt 
arbetsordningen 31§ för kommunfullmäktige i Hudiksvall ska en uppföljning 
ske varje år i april och oktober av vilka motioner som inte är slutbehandlade.  

Kommunledningsförvaltningen har gjort en sammanställning över obesvarade 
motioner den 9 mars 2022. Totalt är det 16 motioner som inte är slutbe-
handlade i kommunfullmäktige. Av de 16 obesvarade motionerna kommer 
minst 7 stycken att få en längre beredningstid än ett år.  

Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-03-17 § 37 

Tjänsteutlåtande 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 65 Dnr 2021-000597 - 035 

Elektroniskt medborgarförslag - Alternativ Mellan för 
det nya dubbelspåret 

Kommunstyrelsen beslutar 
att avslå medborgarförslaget.  

Sammanfattning 
Sigurd Melin, Näsviken, föreslår i ett medborgarförslag att kommunen ska ge 
Trafikverket möjlighet att ställa hans alternativ Mitt mot de förslag som Trafik-
verket presenterat i sin samrådshandling över dubbelspår på Ostkustbanan 
genom Hudiksvalls kommun. Trafikverket har haft tillgång till förslaget i ut-
redningsarbetet men sedan valt att inte gå vidare med detta. Kommunen be-
dömer därför att det i detta skede ter sig utsiktslöst att söka föra in ytterligare 
ytor för att möjliggöra andra korridorval där ett dubbelspår på Ostkustbanan 
kan komma att byggas.  

Förvaltningens motivering  
Trafikverket har sedan ett par år tillbaka gjort ett omtag i arbetet med att utreda 
olika alternativ för korridorer där ett dubbelspår på Ostkustbanan kan komma 
att byggas på sträckan Enånger-Idenor-Stegskogen i Hudiksvalls kommun. 
Tidigare hade utredningsarbetet fokuserat på dels ett västligt alternativ i jung-
frulig mark genom kommunen och dels ett östligt alternativ som i princip följer 
nuvarande sträckning men med kurvrätningar och andra standardförbättringar. 
Nu har man valt att pröva andra alternativ, bl a en korridor som ligger mellan 
de västra och östra korridorerna genom Hudiksvall och som bygger delvis på en 
tunnellösning. I det tidigare arbetet hade Trafikverket fått in synpunkter och 
förslag från myndigheter, organisationer och privatpersoner. Bland dessa finns 
förslaget Mitt som medborgarförslaget handlar om.  

Under perioden 17 januari – 18 mars 2022 pågår samråd om val av lokalisering 
för dubbelspårsutbyggnad genom Hudiksvalls kommun. Om förslaget Mitt 
skulle kunna förverkligas kräver det att ytterligare ytor för korridorer behöver 
avsättas inför Trafikverkets slutliga ställningstagande. 

Det förtjänar att påpekas att både Sigurd Melins och Trafikverkets förslag har 
samma namn – Melin kallar sitt för Alternativ Mitt och Trafikverket sitt för 
utredningsalternativ Mitt. Det bör dock framgå i det följande av sammanhanget 
vilket av dessa som avses. 

Förvaltningen avstår från att närmare gå in på de delar i förslaget som handlar 
om omgivningspåverkan som Trafikverkets förslag Mitt i Hudiksvall kan med-
föra. Om detta förslag kommer att bli det alternativ som småningom väljs be-
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höver en rad olika hänsyn tas och fördjupningar ske i den fortsatta projekte-
ringen. Bullerstörningar och gestaltningsfrågor är viktiga sådana.  

Den fråga som förvaltningen prövar är om det finns förutsättningar för 
kommunen att i detta skede försöka föra in ytterligare korridorer i arbetet med 
att välja lokaliseringsalternativ.  

Kommunen har kännedom om att Trafikverket i sitt utredningsarbete har haft 
tillgång till detta förslag tidigare. Trafikverket har dock valt att arbeta vidare 
utifrån det förslag som har Göte Bohman som upphovsman. För att Sigurd 
Melins alternativ Mitt ska kunna vägas mot de andra alternativ som redovisas i 
samrådet skulle det behöva fördjupas och utredas vidare. Förvaltningen be-
dömer att det skulle vara föga framgångsrikt att i detta skede försöka förmå 
Trafikverket att göra ett sådant arbete då man redan tidigare gjort en be-
dömning att inte gå vidare med förslaget. Och utan ett sådant fördjupande 
arbete kan de olika alternativen inte jämföras. Kommunledningsförvaltningen 
anser därför att medborgarförslaget ska avslås.  

Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2022-03-22 § 37 

Tjänsteutlåtande 

Kommunfullmäktige 2022-02-28 § 36 

Medborgarförslag 

 

Beslutet skickas till 
Sigurd Melin 
Linda Häggmark 
Hans Gyllow 
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§ 66 Dnr 2016-000147 - 000 

Information från Hälsingerådet, Sundsvallsregionen 
och aktuell övrig information  

Sammanfattning 

Hälsingerådet 
Vid senaste mötet med Hälsingerådet diskuterades bland annat följande: 

- anställningen av utvecklingsledare/samordnare, varumärkesansvarig och EU-
samordnare 

- besök av polismyndigheten 

- stadgeändringar 

- samverkan inom IT 

- gemensam löneadministration 

- övriga samverkansområden 

- infrastruktur 

 

Sundsvallsregionen 
Det har inte genomförts något möte sedan senaste rapporteringen. 

 

Övrig information 
Kommundirektör Bengt Friberg informerar om åtgärder med anledning av 
kriget i Ukraina. 

Informationen omfattar inventering och identifiering av riskfaktorer:  

avsaknad av manuella rutiner, IT-störning, elbortfall, vattenförsörjning, driv-
medelsförsörjning,  läkemedelsförsörjning, mottagning av flyktingar, skydds-
rumssituationen och aktivering av Trygghetsnav.  
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§ 67 Dnr 2016-000142 - 003 

Meddelande Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar 
att meddelandet läggs till handlingarna.  

Sammanfattning 
1. Protokoll Samordningsförbund Gävleborg  
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§ 68 Dnr 2020-000514 - 002 

Anmälan av delegationsbeslut 2022 

Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna redovisningen av fattade delegationsbeslut.  

Sammanfattning 
1. Yttrande i mål 1671–21 och mål 220–22.  

2. Remiss - Marina värdetrakter i Gävleborg. Dnr 2022-000092 430 

3. Utlämnande av allmän handling 

4. Beslut om byapeng till Enånger, Lingarö, Långvind, Njutånger, Norrbo bya-
lag och Norrbo sockenförening  
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Plats och tid Rådhussalen Kulturhuset, tisdagen 5 april 2022 kl 09:00-12:00 


Beslutande ledamöter 
 


Mikael Löthstam (S), Ordförande, § 48-49, 51-68 
Bo Nilsson (S), § 50 
Annika Huber (S) 
Henrik Berglund Persson (S) 
Gerd Olsson (S) 
Kent Kanon (S) 
Jonas Holm (M), § 48-49, 51-68, ordförande § 50 
Peter Lagerqvist (M) 
Adam Rydstedt (M) 
Caroline Schmidt (C) 
Jan-Erik Jonsson (C) 
Anton Stark (C) 
Bengt-Åke Nilsson (C) 
Ulrica Högbergh (V) 
Alf Norberg (V) 
Yvonne Andersson (SD) 
 
 


Ersättare 
 


Bo Nilsson (S) § 48-49, 51-68 
Per Svensson (S) 
Jim Svensk Larm (S) 
Anita Höglund (M) 
Anna Guldbrand (C) 
Jörgen Bengtson (C) 
Matts Persson (C) 
Peter Åkerström (KD) 
 


Övriga närvarande Kommunsekreterare Pia Embretsén, kommundirektör Bengt Friberg, ekonomichef 
Kent Lundqvist § 48-49, personalchef Maria Larsson § 48-49, enhetschef Mattias Öhr 
RISE § 51. 


Justerare Anton Stark (C) 
Justeringens plats och 
tid Elektronisk signering via mobilt bank-id, 2022-04-07 
 
Underskrifter 


Sekreterare 


 


Paragrafer §§ 48-68 
 Pia Embretsén  


Ordförande 
  


 Mikael Löthstam  
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 Anton Stark  
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 Bevis/anslag 


Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 


Instans Kommunstyrelsen 


Sammanträdesdatum 2022-04-05 


Datum då anslaget 
publiceras 2022-04-07 


Datum då anslaget 
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Förvaringsplats för 
protokollet Kommunledningsstaben 
 


Underskrift 
  


 Pia Embretsén  
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§ 48 Dnr 2021-000001 - 042 


Uppföljning av kommunens ekonomi m.m. för 2022 


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna redovisningen.  


Sammanfattning 
Ekonomichef Kent Lundquist informerar om det ekonomiska läget för 
kommunen och kommunstyrelsen.  


Resultatet ser bra ut, så här tidigt i månaden och för året. Kommunstyrelsen 
och lärandenämnden pekar på ett överskott och social- och omsorgsnämnden 
visar ett underskott, dock något bättre än befarat. Projektet Kraftsamling har 
börjat visa på ett resultat. Övriga verksamheter håller budgeten. 


Personalchef Maria Larsson informerar om att den totala sjukfrånvaron ligger 
på 8,5 %, jämfört med 7,0 % vid samma tid förra året. Föräldraledigheterna har 
ökat och även antalet timavlönade.  
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§ 49 Dnr 2022-000109 - 042 


Årsredovisning 2021 Hudiksvalls kommun och nämn-
dernas verksamhetsrapporter 2021 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att godkänna Hudiksvalls kommuns årsredovisning 2021, samt 


att godkänna en avsättning på 114 miljoner kronor till resultatutjämningsreserv.  


Sammanfattning 
Kommunen redovisar för 2021 ett positivt resultat på 200,7 miljoner kronor.  


2021 års resultat blev positivt. Detta beror på flera saker. För det första har 
nämnderna på totalen lyckats hålla den budget man blivit tilldelade. För det 
andra har kommunen under året erhållit en oväntad stor skatteavräkning som 
avser tidigare år samt väsentligt högre skatteintäkter än budgeterat.  


Kommunens ökade kostnader har mer än väl kompenserats av ökade generella 
statsbidrag, ersättning för ökade merkostnader pga. corona samt ersättning för 
ökade sjuklönekostnader. 


Kommunen har lagt fast sju finansiella mål för perioden 2021 - 2024 vilka följs 
upp årligen.  Målen omfattar skattesats, årets resultat, investeringar, kassa-
likviditet, finansiella tillgångar, upplåning och soliditet. Samtliga mål har upp-
nåtts under 2021.  


Beslutsunderlag 
Årsredovisning 2021 
Helårsredovisning personal 2021 
Allmänna utskottet 2022-03-17 § 34 
Verksamhetsrapport och protokoll, teknisk nämnd 
Verksamhetsrapport och protokoll, Norrhälsinglands miljö- och räddnings-
nämnd 
Verksamhetsrapport, lärandenämnden 
Verksamhetsrapport och protokoll, social- och omsorgsnämnden 
Verksamhetsrapport och protokoll, överförmyndarnämnden 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 50 Dnr 2022-000135 - 042 


Årsredovisning 2021, Ostkustbanan 2015 AB 


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna årsredovisningen och revisionsberättelsen för Ostkustbanan 2015 
AB, samt 


att bevilja styrelsens ledamöter och verkställande direktören ansvarsfrihet för 
verksamheten 2021.  


Sammanfattning 
Ostkustbanan 2015 AB har överlämnat sin årsredovisning och revisions-
berättelse för räkenskapsåret 2021 till ägarna. 


Ostkustbanan 2015 AB bildades i augusti 2015. Bakgrunden till att bolaget 
bildades var att en ny järnväg är den enskilda utvecklingsfråga som är högst 
prioriterad bland regioner och kommuner efter södra norrlandskusten. Bolaget 
ska verka för en utbyggnad av dubbelspår och snabbtågsstandard på 
Ostkustbanan sträckan Gävle-Sundsvall-Härnösand. I dag är det totalt 11 
kommuner och två regioner som är delägare i bolaget. 


Av årsredovisningen framgår att bolagets arbete har lett till att kunskapen och 
engagemanget för dubbelspåret ökat, liksom att viktiga kontaktytor mellan 
bolagets ägare, Trafikverket och näringslivet har stärkts högst avsevärt.  


Nya Ostkustbanan menar att Sverige i väntan på de nya höghastighetsbanorna 
nu ska kraftsamla och snabbt bygga upp ett nationellt järnvägsnät för 250 
km/h. Det skulle bland annat omfatta Stockholm–Luleå. Järnvägsnätet för 250 
km/h kan stå klart redan 2035 och kosta runt 150 mdr. Bolaget har drivit denna 
fråga både i media och i möten med beslutsfattare. Årets resultat efter 
finansiella poster uppgår till + 32 tkr, vilket ligger i linje med det budgeterade 
överskottet om + 60 kkr.  


Enligt revisorernas uppfattning har årsredovisningen upprättats i enlighet med 
årsredovisningslagen och ger en i alla väsentliga avseenden rättvisande bild av 
Ostkustbanan 2015 AB:s finansiella ställning per den 31 december 2021 och av 
dess finansiella resultat och kassaflöden för året enligt årsredovisningslagen. De 
tillstyrker därför att årsstämman fastställer resultaträkningen och balans-
räkningen. De tillstyrker att årsstämman disponerar vinsten enligt förslaget i 
förvaltningsberättelsen och beviljar styrelsens ledamöter och verkställande 
direktör ansvarsfrihet för räkenskapsåret. De bedömer även att den interna 
kontrollen varit tillfredsställande.  
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Beslutsgång 
Mikael Löthstam (S) anmäler jäv och deltar inte vid handläggning av och beslut 
i ärendet. Bo Nilsson (S) tjänstgör som ledamot och Jonas Holm tjänstgör som 
ordförande i hans ställe.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-03-17 § 33 


Tjänsteutlåtande 


Revisionsberättelse 


Årsredovisning 


 


Beslutet skickas till 
Ostkustbanan 2015 AB 
Hans Gyllow 
Ulrika Wenn 
Ekonomienheten 
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§ 51 Dnr 57976 


Redovisning av Rise verksamhet i Hudiksvall och länet 


Kommunstyrelsen beslutar 
att tacka för informationen.  


Sammanfattning 
Mattias Öhr, enhetschef vid RISE och verksamhetsansvarig för Propell in-
formerar om RISE och Propells verksamhet i Hudiksvalls kommun och i länet. 


Informationen omfattar bland annat verksamheternas, historik, organisation, 
uppdrag, nyckeltal, erbjudande, aktiviteter och exempel på stödåtgärder. 


 


RISE -  Research Institutes of Sweden AB är ett svenskt helägt statligt forsk-
ningsinstitut, som samverkar med universitet, näringsliv och samhälle för inno-
vationsutveckling och hållbar tillväxt. RISE ägnar sig åt industriforskning och 
innovation samt utför provning och certifiering 


 


Propell är en regional innovationshub för både blivande innovatörer och etable-
rade aktörer. Propell är ett samarbete mellan Hudiksvalls kommun, Region 
Gävleborg och forskningsinstitutet RISE. 
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§ 52 Dnr 2022-000046 - 002 


Revidering av delegationsordningen 


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna föreslagen revidering av delegationsordningen.  


Sammanfattning 
Det finns ett behov att revidera delegationsordningen med anledning av att; 


 Det saknas en tydlig beslutsnivå vid uppsägning av arrendeavtal. 


 Det saknas delegat i näringslivsfrågor och inom besöksnäringen.  


Ärende Delegat Återrapportering 


Mark-och exploatering 


1.Uppsägning av 
arrendeavtal. 


a. Av strategisk art 
och som har stor 
betydelse för all-
mänheten 


b. Som har mindre 
betydelse för all-
mänheten 


 
 


Plan- och utvecklingsut-
skottet 
 
 
 


 
Kommundirektör 
 


 
 


Protokoll som delges 
kommunstyrelsen 


 


 


 


 


Näringslivsfrågor 


2.Principiell betydelse 


3. Bidrag till näringslivs-
befrämjande verksamhet 
i ärenden  


a. Mellan 50 tkr-200 
tkr 


b. Under 50 tkr 


 


 


 


Plan- och utvecklingsut-
skott 


Plan- och utvecklingsut-
skottet 
 
Plan- och utvecklingsut-
skottet 


Kommundirektör 


 


Protokoll som delges 
kommunstyrelsen 
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Besöksnäringen 


4. Åtgärder inom be-
söksnäringen av 
principiell betydelse 


 


Plan- och utvecklingsut-
skottet 


 


Protokoll som delges 
kommunstyrelsen 


  


Beslutsunderlag 


Allmänna utskottet 2022-03-17 § 32 


Tjänsteutlåtande 


Beslutet skickas till 
Bengt Friberg 
Ulrika Wenn 
Annika Forslin 
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§ 53 Dnr 2019-000604 - 020 


Gemensam löneadministration och upphandling av 
personalsystem i Hälsingland 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att godkänna samverkansavtalet mellan Bollnäs kommun, Hudiksvalls kommun, 
Ovanåkers kommun, Söderhamns kommun och Ljusdals kommun.   


Sammanfattning 
Bollnäs kommun, Hudiksvalls kommun, Ljusdals kommun, Ovanåkers 
kommun och Söderhamns kommun har fattat beslut om att skapa en gemen-
sam löne- och pensionshantering, Gemensam lön i Hälsingland. Bollnäs 
kommun blir arbetsgivare för Gemensam lön i Hälsingland och den nya organi-
sationen träder i kraft 1 oktober 2022.  


Utgångspunkt för samarbetet är att säkerställa de berörda kommunernas förut-
sättningar att uppfylla de mål av allmänintresse som det kommunala uppdraget 
innebär. Lönehantering utgör därmed en verksamhet som sammanhänger med 
fullgörandet av de tjänster som åligger parterna. 


Målet med en Gemensam lön i Hälsingland är att minska sårbarheten, under-
lätta kompetensförsörjningen, öka kvalitetssäkringen och skapa förutsättningar 
för en effektivisering. En gemensam löneorganisation och ett gemensamt löne- 
och schema-/ bemanningssystem syftar till att stärka utvecklingskraften för de 
berörda kommunerna inför framtiden. 


Samverkansavtalet reglerar det parterna har kommit överens om avseende ge-
mensam löne- och pensionshantering. Avtalet är upprättat med stöd av 9 kap. 
37 § kommunallagen (2017:725). 


Samarbetet omfattar följande tjänsteområden: 


-  löne-, arvodes- och ersättningshantering 


-  pensions- och försäkringsadministration 


-  systemförvaltning 


-  support till användarna. 


Parallellt med arbetet inom projektet har ett förslag till samverkansavtal arbetats 
fram. Samverkansavtalet reglerar det de samverkande kommunerna har kommit 
överens om. Samverkansavtalet framgår i sin helhet av bilagorna till detta 
tjänsteutlåtande. Samverkansavtalet undertecknas av respektive kommuns be-
hörige firmatecknare.  
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Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-03-17 § 36 


Tjänsteutlåtande 


Samverkansavtal 


Bilaga 2:1 kostnadsprognos personalkostnader 


Bilaga 3:1 tjänstekatalog 


Bilaga 3:2 samarbetsmodell 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 54 Dnr 2022-000186 - 001 


Överföring av Forssågruppen AB till Fastighets AB 
Glysis - fastställande av köpeskilling  


Kommunstyrelsen beslutar 
att fastställa köpeskillingen till 650 000 kr.  


Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade den 25 oktober 2022 § 156 


att slå samman Forssågruppen AB med Fastighets AB Glysis genom att låta 
Hudiksvalls Näringslivsbolag (HNA) överlåta aktierna i Forssågruppen AB till 
Fastighet AB Glysis genom en koncernintern aktieöverlåtelse tidigast efter års-
skiftet 2021/22 men senast 2022-04-30, 


att köpeskillingen fastslås efter bokslut 2021 för HNA och Forssågruppen och 
utgår från bästa koncernnytta, samt 


att uppdra till kommunstyrelsen att fastslå köpeskillingen 


När det gäller priset för aktierna så har hänsyn tagits till vissa skattemässiga 
konsekvenser i de bolag som berörs av omstruktureringen. Hänsyn har även till 
den skattemässiga situationen i Hudiksvalls Näringslivs AB (HNA).  


Beslutsgång 
Jonas Holm (M) och Jan-Erik Jonsson (C) yrkar bifall till förslaget.  


Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 


Beslutet skickas till 
Ekonomienheten 
Fastighets AB Glysis 
HNA 
Forssågruppen 
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§ 55 Dnr 2018-000585 - 212 


Översiktsplan 2035 för Hudiksvalls kommun 


Kommunstyrelsen beslutar 
att ställa ut översiktsplan 2035 på granskning i 8 veckor.  


Sammanfattning 
Förslag till översiktsplan 2035 ställs ut på granskning i 8 veckor. Under gransk-
ningstiden får myndigheter, näringsliv, organisationer och allmänheten möjlig-
het att lämna synpunkter på förslaget.  


Beslutsgång 
Henrik Berglund Persson (S), Annika Huber (S), Peter Lagerqvist (M), Jan-Erik 
Jonsson (C) och Yvonne Andersson (SD) yrkar bifall till plan- och utvecklings-
utskottets förslag.  


Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2022-03-22-§ 36 


Tjänsteutlåtande 


Beslutet skickas till 
Hans Gyllow 
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§ 56 Dnr 2021-000299 - 214 


Detaljplan för Forsa-Lund 1:78 i Hudiksvalls kommun, 
Gävleborgs län 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att godkänna planförslaget. 


Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade den 9 oktober 2018 KS § 143 att hos byggnads-
nämnden begära detaljplaneläggning för bostäder att påbörja ett detaljplane-
arbete för bostadsändamål på fastigheten Forsa-Lund 1:78 i Sörforsa. 


Byggnadsnämnden beslutade vidare att ge ett positivt planbesked för detalj-
planen den 12 december 2018 BN § 108 att plan och bygglovskontoret skulle 
påbörja ett detaljplanearbete med ett utökat förfarande och beräknades antas år 
2020. 


Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för trygghetsbostäder och bostäder 
inom aktuellt område samt att befintlig förskola ska kunna vara kvar men även 
att bostadsändamål tillåts för framtida ändamål. Viktigt blir för denna detaljplan 
att utformning av byggnader som uppförs har en god arkitektur med träfasad 
och en bestämd taktäckning samt att det ska vara friliggande flerbostadshus. 


Byggnadsnämnden beslutade 2021-05-18 BN § 54 vidare att godkänna ett sam-
råd för detaljplanen och efter det genomförda samrådet framkom det syn-
punkter som föranledde till mindre ändringar av planförslaget. Under samrådet 
inkom det 9 olika yttranden och de sammanfattas med plan- och bygglovs-
kontorets kommentarer i Upprättad Samrådsredogörelse. 


Byggnadsnämnden beslutade 2021-10-05 BN § 107 vidare att godkänna detalj-
planen för granskning. Förslaget var ute på granskning 14 oktober – 4 
november 2021. Yttranden som inkom under granskningstiden har samman-
ställts i granskningsutlåtandet som medföljer planen. En ändring i form av att 
en bullerutredning har tagits fram efter yttrande från Länsstyrelsen. Buller-
utredningen visar på godkända nivåer för planerad bebyggelse för planområdet 
och inga korrigeringar i plankartan har således gjorts. Planbeskrivningen har 
kompletterats med den nya bullerutredningen. Detaljplanen är nu förberedd för 
ett antagande. Planen genomförs med utökat förfarande vilket innebär att 
beslut om antagande tas av kommunfullmäktige. 
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Förutsättningar 


Området ägs till största del av kommunen och är sedan tidigare detaljplanelagt. 
Detaljplan för område vid Höckensvägen i Sörforsa, Hudiksvalls kommun, Gävleborgs län 
(aktnr.90:247) samt Detaljplan för område vid Frejavägen, Nortull m.m. i Sörfors, 
Hudiksvalls kommun, Gävleborgs län (aktnr.90:149). 


Gällande detaljplan (aktnr.90:247) anger för aktuellt område parkmark och 
naturmark. I planen finns också en byggrätt för bostäder (B) i områdets 
sydöstra hörn mot Lundvägen. För byggrätten regleras i planen en utnyttjande-
grad (e1) som innebär att endast en huvudbyggnad får uppföras per fastighet 
samt att huvudbyggnaden endast får inrymma en bostadslägenhet. Vidare 
regleras även placeringen (p2) och innebär att huvudbyggnad får sammanbyggas 
två och två i tomtgräns. Här anges även en högsta byggnadshöjd på 4;5 meter 
och en högsta totalhöjd på 8,5 meter. Taklutningen anges till minst 30 grader 
och max 45 grader. Regleringen av byggrätten i plan är följaktligen inte sådan 
som möjliggör de flerbostadshus som planförslaget nu redovisar. 


Gällande detaljplan (aktnr.90:149) anger för aktuellt område parkmark med ytor 
avsatta för lek, naturmark samt ett område avsatt för gc-väg. En lekpark och 
grusplan finns idag på de ytor som avsatts i gällande plan. 


Den kommunövergripande översiktsplanen (2008) anger, för en begränsad del 
av området (fastigheten Forsa-Lund 1:85), bostäder. För övriga delar av om-
rådet pekas inte någon särskild användning ut. 


Inga kända naturvärden finns inom aktuellt område. 


Inom aktuellt område löper idag ett ledningsstråk. Marksektionen och tilltänkt 
byggherre är informerade om att en flytt av ledning kommer krävas för att ge-
nomföra byggnation. 


Forsa centralbygd utgör ett riksintresse för kulturminnesvården. Forsa socken 
har inslag av mindre industrier och industrisamhällen som vuxit fram ur den 
agrara miljön, hit räknas bland annat Sörforsa med den tidigare industrin för 
linspinneri. Kring linspinneriet utvecklades en bebyggelse med arbetar- och 
tjänstemannabostäder. Delar av denna bebyggelse finns fortsatt bevarad även 
om tillskott av nybebyggelse har vuxit fram i äldre strukturer. 


Beskrivning av området 
Området ägs till största del av kommunen och är sedan tidigare detaljplanelagt. 
Detaljplan för område vid Höckensvägen i Sörforsa, Hudiksvalls kommun, Gävleborgs län 
(aktnr.90:247) samt Detaljplan för område vid Frejavägen, Nortull m.m. i Sörfors, 
Hudiksvalls kommun, Gävleborgs län (aktnr.90:149). 


Området omges främst av bostäder, men i direkt närhet till området finns ett 
visst utbud av samhällsservice, dagligvaruhandel och kollektivtrafik. 
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Planbestämmelser för kommande plan 


Redogörelse planbestämmelser för detaljplan Forsa-Lund 1:78: 


 För att ge möjlighet till trygghetsbostäder men även för vanliga bostäder 


regleras användningen bostadsändamål (B) med olika egenskapsbestämmelser 
för bebyggandets omfattning: 


 = Byggnadshöjd på 5 eller 9 meter. 
(e1) = Största byggnadsarea är 800 m². 
(e2) = Största byggnadsarea är 1400 m². 
(e3) = Största byggnadsarea är 750 m². 
(e4) = Största byggnadsarea är 230 m². 
 


 För att ta hänsyn till den omgivande kulturhistoriska bebyggelsen regleras 


följande egenskapsbestämmelser: 
(f1) = Fasad som ska utformas i trä. 
(f2) = Tak ska utformas med sadeltak och taktäckningen ska utgöras av 
takpannor av tegel eller falsad plåt. 
(f3) = Friliggande flerbostadshus. 
(f4) = Nybyggnad ska ansluta väl till de befintliga tjänstemannabostäderna 
med hänsyn till volymer, fönstersättning och karaktärsdrag 
(f5) = Sockel på hus får enbart utgöras av granit eller putsad betong med 
struktur. Bestämmelsen gäller inte för komplementbyggnader. 
 


Planområdets nordvästra och nordöstra egenskapsområde regleras båda med 
egenskapsbestämmelserna f1, f2, f3 och f5. Områdesdelarna har däremot olika 
egenskapsbestämmelser för största byggnadsarea. Nordvästra delen regleras 
med (e1) medan nordöstra med (e2). Nordvästra delen har även en egeskaps-
bestämmelse i form av (n1) för att få in 15 parkeringsplatser för de boende i 
området. En del av de befintliga parkeringarna som finns idag längs med norra 
sidan av Frejavägen kommer fortsatt vara kvar. 


Planområdets sydvästra del består idag av förskola (S1). Genom att även sätta 
användningen (B) ökar planens flexibilitet eftersom det möjliggör även för 
trygghetsbostäder alternativt vanliga bostäder. Byggnadshöjd ska anpassas ut-
ifrån omgivande bebyggelse och regleras till en maximal byggnadshöjd av 9 
meter. 


Byggnaders utformning regleras med (f1), (f2). Maximal byggnadsarea regleras 
med (e3). Parkeringar (P) finns även belägna i den sydvästra delen av planom-
rådet där det tillåts för komplementbyggnad att uppföras. Parkering i den än 







 


Kommunstyrelsen 


PROTOKOLL 
Sida 


19(35) 
Sammanträdesdatum 


2022-04-05 
 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


mer västliga delen av planområdet återfinns för att tillgodose boende och be-
sökare med parkering. 


Intill den vändplan som föreslås anläggs det parkeringar för cirka 10 platser. 


Planområdets mittersta del som regleras med användningen park ska vara en 
plats för rekreation och precis söder om parken sparas ett område för natur. 
Intill naturområdet i planområdets sydöstra del möjliggörs det för bostads-
ändamål. Egenskapsområdet regleras med utformningsbestämmelserna (f1), 
(f2), (f4), (f5). Högsta byggnadshöjd regleras till 5 meter och största tillåtna 
byggnadsarea relgleras med (e4). Inom planområdet reserveras mark för all-
männyttiga underjordiska ledningar där marken ej får bebyggas (u1). 


I den nordöstra delen av planområdet kommer en gc-väg att ledas in mot plan-
området via Forsavägen. 


Genomförandetiden för detaljplanen är 5 år från den dag detaljplanen vunnit 
laga kraft. 


Yttranden 
Trafikverket har inget att erinra mot detaljplaneförslaget. 


Lantmäteriet antyder likt tidigare yttrande i samrådsskedet att de re-
kommenderar att inte kommunen kombinerar enskild och allmän kvartersmark. 
Plan och bygglovskontoret anser att bedömningen är densamma som tidigare 
yttrande, då behovet av förskola kvarstår tre år framåt till dess att en ny förskola 
byggts skulle ett planstridigt läge uppstå om en kombinerad användning ej an-
vänts. Detta skulle resultera i ett läge där planen blir inaktuell och behöver 
ändras. 


Länsstyrelsen framför synpunkter avseende vägbuller från Lundvägen, de anser 
att kommunen ska lägga till en bestämmelse i plankartan för sovrums lokali-
sering intill Lundvägen. Fortsättningsvis vill de att förtydliganden görs för det 
underlag som använts till uträkningen av bullernivåer. Plan och bygglovs-
kontoret har i och med detta tagit fram en bullerutredning. Utredningen visar 
på att bostäderna som planeras i området klarar kravet på 60 dBA intill fasaden 
både för dagens nivåer samt 2040 års förväntade bullervärden. Planbe-
skrivningen kompletteras med den nya bullerutredningen. 


Kommunens tekniska förvaltning framför att det bör ändras avseende om-
fattningen av vändplanen på Frejavägen så att befintliga parkeringar inte 
hamnar på allmän platsmark utan att de också ska ligga på kvartersmark. Plan 
och bygglovskontoret svarar att en del av de befintliga parkeringarna kommer 
ersättas med de nya längs med Frejavägen. Men några kommer fortsatt att vara 
kvar intill vändplanen invid bostäderna. Plankarta och planbeskrivning kom-
pletteras med detta. 
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Planförfarande 


Bedömningen är att planuppdraget kommer att handläggas med ett utökat för-
farande enligt 5 kap. 7 § plan- och bygglagen (2010:900), eftersom riksintresset 
för kulturmiljövården samt ianspråktagandet av allmän platsmark anses vara av 
betydande intresse för allmänheten. Beslut om antagande tas därmed av kom-
munfullmäktige.  


Beslutsgång 
Annika Huber (S), Anton Stark (C), Ulrica Högbergh (V), Peter Lagerqvist (M) 
och Yvonne Andersson (SD) yrkar bifall till plan- och utvecklingsutskottets 
förslag. 


Peter Åkerström (KD) noterar till protokollet att han förordar plan- och ut-
vecklingsutskottets förslag.  


Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2022-03-22 


Byggnadsnämnden 2022-02-28 § 24 


Tjänsteutlåtande plan- och bygglovskontoret 


PB_Detaljplan 


PK_Detaljplan 


Samrådsredogörelse 


Granskningsutlåtande 


Bullerutredning 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 57 Dnr 2022-000144 - 500 


Samrådsremiss för anläggning av viltstängsel och vilt-
passager längst riksväg 84 delen Fredriksfors-
Svenstorp och Riksväg 84 delen Södra Sannäs-
Korsning Tunnelberget 


Kommunstyrelsen beslutar 
att avge samrådsyttrande till Trafikverket i enlighet med upprättat förslag 


Sammanfattning 
Trafikverket har upprättat förslag till samrådsremiss angående viltåtgärder på 
två sträckor längs riksväg 84 mellan Hudiksvall och Delsbo. Den ena sträckan 
berör Fredriksfors – Tunnelberget och den andra Forsa – trafikplats Hudiksvall 
Södra. Ändamålet med stängselåtgärden är att öka trafiksäkerheten och skapa 
möjligheter för vilt att passera vägen på ett säkert sätt. 


Samrådshandlingen utgör första steget i processen med att ta fram en vägplan. 
Samrådsunderlaget är en grund för länsstyrelsens beslut om projektet kan antas 
ha en betydande miljöpåverkan eller inte. 


Samrådet pågår 7 mars – 5 april 2022 för båda sträckorna. Handlingarna redo-
visas på Trafikverkets webbplats. Kommunen ska ha inkommit med yttrande 
senast 6 april 2022. 


Kommunledningsförvaltningen har genom Samhällsplaneringsenheten upp-
rättat ett förslag till samrådsyttrande gemensamt för de båda sträckorna. 


Beslutsgång 
Jan-Erik Jonsson (C) yrkar bifall till plan- och utvecklingsutskottets förslag.  


Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2022-03-22 § 32 


Tjänsteutlåtande 


Yttrande 


Remiss 


Beslutet skickas till 
Trafikverket 
Hans Gyllow 
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§ 58 Dnr 2022-000110 - 100 


Remiss av SOU 2022:2 En skärpt syn på brott mot 
journalister och utövare av vissa samhällsnyttiga 
funktioner Ju2022/00396 
Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna remissvaret till departementet.  


Sammanfattning 
Hudiksvalls kommun har fått rubricerad remiss från Justitiedepartementet. 
Remissvaren ska ha kommit in till departementet senast den 18 maj 2022. Ut-
redningen, har haft i uppdrag att bland annat utreda behovet av och lämna för-
slag till ett förstärkt straffrättsligt skydd mot brott som riktar sig mot någon 
som utövar sin yttrandefrihet och för utövare av vissa samhällsnyttiga 
funktioner. 


Utredningen lämnar bland annat följande förslag: 
• En ny straffskärpningsgrund införs som innebär att det ska ses som för-
svårande att den brottsliga gärningen begåtts mot en person på grund av att han 
eller hon eller någon närstående yrkesmässigt bedrivit nyhetsförmedling eller 
annan journalistik. 


• Två nya gradindelade brott införs i brottsbalken. Brotten ska betecknas våld 
eller hot respektive förgripelse mot utövare av viss samhällsnyttig funktion. 
Med utövare av viss samhällsnyttig funktion avses hälso- och sjukvårdspersonal, 
personal inom socialtjänsten, räddningstjänstpersonal samt utbildningspersonal 
inom skolväsendet. 


• Straffskalan för brott mot tystnadsplikt skärps och brottet grovt brott mot 
tystnadsplikt införs. 


Utredningen föreslår att lagändringarna ska träda i kraft den 1 juli 2023. 


Hudiksvalls kommun har inget att erinra mot förslaget.   


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-03-17 § 35 


Tjänsteutlåtande 


Missiv  


SOU 2022:2 


Beslutet skickas till 
Justitiedepartementet 
Ulrika Wenn 
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§ 59 Dnr 2020-000011 - 008 


Motion - Ett hållbart återbruk 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att anse motionen besvarad.  


Sammanfattning 
Anton Stark (C) och Charliene Kiffer Goude (V) föreslår i en motion att 
tekniska förvaltningen får i uppdrag att titta på hur andra kommuner gjort, som 
löst frågan med avgiftsbefrielse från avfallsavgiften för biståndsorganisationer 
som förmedlar avfall från privatpersoner. Samt om det är möjligt att im-
plementera en liknande lösning i Hudiksvalls kommun, samt om en hållbar 
lösning identifieras ska ett förslag tas fram och läggas fram i Hudiksvalls 
kommunfullmäktige under år 2020.  


Tekniska nämndens yttrande 
Ärendet gäller hur olika typer av avfall inom kommunen ska finansieras. I det 
här specifika fallet avfall som lämnas av biståndsorganisationer till Ulvbergets 
avfallsanläggning. Biståndsorganisationer i kommunen har sedan 2016 haft ett 
avtal med Hudiksvalls kommun att hämta och lämna varor och produkter för 
att i enlighet med Miljöbalkens avfallshierarki arbeta för en så miljömässigt bra 
hantering som möjligt. Biståndsorganisationerna anser att de ska kunna lämna 
allt sitt avfall gratis medan avfallsverksamheten hänvisar till hur avfall ska klassi-
ficeras och därför hävdar att avfallet ska betalas vid invägning. 


Avfallsverksamheten har vänt sig till Sveriges branschorganisation när det gäller 
hushållsavfall, Avfall Sverige, och genom dem, och då speciellt deras chefsjurist, 
fått verifierat att kommunens tolkning är korrekt med stöd av bland annat 
Miljöbalken och Kommunallagen. Det avfall som biståndsorganisationer, ideella 
föreningar eller liknande lämnar kan aldrig bedömas vara hushållsavfall och kan 
därför inte betalas av taxan för hushållsavfall. 


Benchmarking  
Allt ovanstående är vad Avfallsavdelningen har att ta hänsyn till vid drift av 
återbruk. Utöver detta har vi också kontakter med andra kommuner i Sverige 
genom arbetsgrupper som sysslar med återbruk. I de kommuner som vi talat 
med förekommer olika lösningar. Vissa kommuner tillåter gratis inlämnande av 
avfall från ideella organisationer (SSAM), vissa kommuner kräver 90-konto 
(Eskilstuna). De flesta följer lagstiftningen och tar betalt för inlämnandet 
(Stockholm, SYSAV). Gemensamt för medlemmarna i Avfall Sveriges arbets-
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grupp är att de vet om att avfallet ska klassas som verksamhetsavfall men att de 
av olika anledningar inte omklassat det än.  


I Hudiksvall får alltså biståndsorganisationer, i motsats till övriga samarbets-
partners, gratis hämta material och gratis lämna motsvarande mängd till be-
handling vilket avfallsavdelningen vet är en felaktig hantering. 


Tekniska nämnden har föreslagit att motionen avslås. 


Kommunfullmäktige beslutade att återremittera motionen till kommunstyrelsen 
för ytterligare beredning.  


Beslutsgång 
Anton Stark (C) och Ulrica Högbergh (V) yrkar bifall till motionen. 


Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag att anse motionen besvarad, eller till Anton Starks och Ulrica Högberghs 
förslag att bifalla motionen, och finner att kommunstyrelsen bifaller allmänna 
utskottets förslag.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-03-17 § 40 


Kommunfullmäktige 2022-02-28 § 30 


Tekniska nämnden 2021-12-06 §121 


Tjänsteutlåtande tekniska förvaltningen  


Appendix 


Motion 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 60 Dnr 2020-000544 - 008 


Motion - Huskurage, att Hudiksvalls kommun under-
söker möjligheterna att inleda ett samarbete med 
lämpliga aktörer kring Huskurage med syfte att införa 
modellen 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att bifalla motionen.  


Sammanfattning 
Social- och omsorgsnämndens yttrande 
Charliene Kiffer Goude, Vänsterpartiet Hudiksvall har i en motion yrkat på att 
Hudiksvalls kommun ska undersöka möjligheterna att inleda ett samarbete med 
lämpliga aktörer kring Huskurage med syfte att införa modellen.  


Våld i nära relationer är ett stort samhällsproblem och för många kvinnor är det 
egna hemmet den farligaste plats de kan befinna sig på, vilket innebär ett liv 
präglad av stark rädsla, isolering, psykiskt och fysisk ohälsa. Våld i nära 
relationer drabbar både män och kvinnor, men kvinnor drabbas oftare av upp-
repat och mer allvarligt våld och i majoriteten av fallen är förövaren en man. 
Till socialnämndens uppgifter hör att verka för att den som utsatts för brott 
och dennes närstående får stöd och hjälp. Socialnämnden ska särskilt beakta att 
kvinnor som är eller har varit utsatt för våld eller andra övergrepp av närstående 
kan vara i behov av stöd och hjälp för att förändra sin situation. 


Högskolan i Gävle har undersökt implementeringen av Huskurage i några 
stadsdelar i Gävle under 2020. Högskolan i Gävle menar att det finns anledning 
att tro att Huskurage kan höja människors benägenhet att ingripa vid oro för 
grannars våldsutsatthet.  


Sommaren 2021 har Hudiksvalls bostäder tillsammans med Kvinnojouren 
Vändpunkten infört modellen i sitt bestånd. 


Social- och omsorgsnämnden förordar att motionen bifalls.  


Beslutsgång 
Ulrica Högbergh (V), Caroline Schmidt (C), Adam Rydstedt (M), Henrik 
Berglund Persson (S) och Annika Huber (S) yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag. 
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Peter Åkerström noterar till protokollet att han tillstyrker allmänna utskottets 
förslag.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-03-17 § 39 


Social- och omsorgsnämnden 2022-02-22 § 18  


Tjänsteutlåtande  


Social- och omsorgsförvaltningen  


Motion 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 61 Dnr 2020-000721 - 008 


Motion Fastställ riktlinjer för motioner och motionssvar 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att bifalla motionen.  


Sammanfattning 
Caroline Schmidt (C) och Peter Åkerström (KD) föreslår i motion att full-
mäktige beslutar att utarbeta riktlinjer för hur en motion ska utformas för att 
kunna behandlas av kommunfullmäktige samt att fastställa vilka kriterier som 
ska vara uppfyllda för att en motion ska bifallas, avslås eller anses besvarad. 


Den största delen av motionärernas förslag finns redan reglerat i Kommunal-
lagen och i kommunfullmäktiges arbetsordning, men finns inte samlat i ett 
dokument. 


Ett antal kommuner har beslutat om sådana riktlinjer. 


Kommunledningsförvaltningen föreslår att motionen kan bifallas.  


Beslutsgång 
Caroline Schmidt (C), Adam Rydstedt (M) och Henrik Berglund Persson (S) 
yrkar bifall till allmänna utskottets förslag. 


Peter Åkerström noterar till protokollet att han tillstyrker allmänna utskottets 
förslag.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-03-17 § 38 


Tjänsteutlåtande 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 62 Dnr 2021-000173 - 008 


Motion - Planera för etablering av vätgastankstation 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att anse motionen vara besvarad.  


Sammanfattning 
Peter Åkerström (KD), Monica Stigås (KD), Kent Sjöberg (KD) och Lars 
Österberg (KD) har väckt en motion om att kommunen ska ta fram förslag på 
alternativa placeringar av en vätgasmack i Hudiksvalls närhet. Bakgrunden är att 
det ska kunna gå att bygga ut en infrastruktur för klimatvänliga drivmedel för 
fordon där vätgas kan fylla en viktig funktion jämte eldrift. Förvaltningen delar i 
stort den problembild som beskrivs i motionen. Kommunen pekar ut områden 
i kommande översiktsplan nära E4 och även väg 84 där det kan vara möjligt att 
etablera olika former av trafikantservice där en vätgasmack kan ingå.  


Beslutsgång 
Annika Huber (S), Peter Lagerqvist (M) och Yvonne Andersson (SD) yrkar 
bifall till plan- och utvecklingsutskottets förslag.  


Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2022-03-22 § 38 


Tjänsteutlåtande 


Motion 


 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 63 Dnr 2020-000724 - 008 


Motion om markinköp i Delsboområdet 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att anse motionen vara besvarad.  


Sammanfattning 
Karin Hansson och Jan-Erik Jonsson, båda C, har väckt en motion om att 
kommunen ska köpa in mark för både bostadsbyggande och verksamheter i 
Delsbo och Dellenbygden. Bakgrunden är att kommunen äger mycket lite obe-
byggd mark i området och motionärerna menar att för att Dellenbygden ska 
kunna växa och bidra till visionen om 50 000 invånare behöver kommunen 
införskaffa mer byggbar mark. I svaret redovisar förvaltningen det arbete som 
pågår. Detta arbete har pågått under en längre tid och behöver växlas upp när 
kommunens översiktsplan är antagen. 


Beslutsgång 
Jan-Erik Jonsson (C) yrkar bifall till motionen. 


Annika Huber (S) och Henrik Berglund Persson (S) yrkar bifall till plan- och 
utvecklingsutskottets förslag. 


Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets 
förslag att anse motionen besvarad, eller till Jan-Erik Jonssons förslag att bifalla 
motionen, och finner att kommunstyrelsen bifaller allmänna utskottets förslag.  


Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2022-03-22§ 39 


Tjänsteutlåtande 


Motion 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 64 Dnr 2022-000150 - 008 


Redovisning av obesvarade motioner 2022 


Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 


att lägga rapporten till handlingarna.  


Sammanfattning 
Enligt 5 kap 35 § kommunallagen bör en motion beredas så att kommunfull-
mäktige kan fatta beslut inom ett år från det att motionen väcktes. Enligt 
arbetsordningen 31§ för kommunfullmäktige i Hudiksvall ska en uppföljning 
ske varje år i april och oktober av vilka motioner som inte är slutbehandlade.  


Kommunledningsförvaltningen har gjort en sammanställning över obesvarade 
motioner den 9 mars 2022. Totalt är det 16 motioner som inte är slutbe-
handlade i kommunfullmäktige. Av de 16 obesvarade motionerna kommer 
minst 7 stycken att få en längre beredningstid än ett år.  


Beslutsunderlag 
Allmänna utskottet 2022-03-17 § 37 


Tjänsteutlåtande 


Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
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§ 65 Dnr 2021-000597 - 035 


Elektroniskt medborgarförslag - Alternativ Mellan för 
det nya dubbelspåret 


Kommunstyrelsen beslutar 
att avslå medborgarförslaget.  


Sammanfattning 
Sigurd Melin, Näsviken, föreslår i ett medborgarförslag att kommunen ska ge 
Trafikverket möjlighet att ställa hans alternativ Mitt mot de förslag som Trafik-
verket presenterat i sin samrådshandling över dubbelspår på Ostkustbanan 
genom Hudiksvalls kommun. Trafikverket har haft tillgång till förslaget i ut-
redningsarbetet men sedan valt att inte gå vidare med detta. Kommunen be-
dömer därför att det i detta skede ter sig utsiktslöst att söka föra in ytterligare 
ytor för att möjliggöra andra korridorval där ett dubbelspår på Ostkustbanan 
kan komma att byggas.  


Förvaltningens motivering  
Trafikverket har sedan ett par år tillbaka gjort ett omtag i arbetet med att utreda 
olika alternativ för korridorer där ett dubbelspår på Ostkustbanan kan komma 
att byggas på sträckan Enånger-Idenor-Stegskogen i Hudiksvalls kommun. 
Tidigare hade utredningsarbetet fokuserat på dels ett västligt alternativ i jung-
frulig mark genom kommunen och dels ett östligt alternativ som i princip följer 
nuvarande sträckning men med kurvrätningar och andra standardförbättringar. 
Nu har man valt att pröva andra alternativ, bl a en korridor som ligger mellan 
de västra och östra korridorerna genom Hudiksvall och som bygger delvis på en 
tunnellösning. I det tidigare arbetet hade Trafikverket fått in synpunkter och 
förslag från myndigheter, organisationer och privatpersoner. Bland dessa finns 
förslaget Mitt som medborgarförslaget handlar om.  


Under perioden 17 januari – 18 mars 2022 pågår samråd om val av lokalisering 
för dubbelspårsutbyggnad genom Hudiksvalls kommun. Om förslaget Mitt 
skulle kunna förverkligas kräver det att ytterligare ytor för korridorer behöver 
avsättas inför Trafikverkets slutliga ställningstagande. 


Det förtjänar att påpekas att både Sigurd Melins och Trafikverkets förslag har 
samma namn – Melin kallar sitt för Alternativ Mitt och Trafikverket sitt för 
utredningsalternativ Mitt. Det bör dock framgå i det följande av sammanhanget 
vilket av dessa som avses. 


Förvaltningen avstår från att närmare gå in på de delar i förslaget som handlar 
om omgivningspåverkan som Trafikverkets förslag Mitt i Hudiksvall kan med-
föra. Om detta förslag kommer att bli det alternativ som småningom väljs be-
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höver en rad olika hänsyn tas och fördjupningar ske i den fortsatta projekte-
ringen. Bullerstörningar och gestaltningsfrågor är viktiga sådana.  


Den fråga som förvaltningen prövar är om det finns förutsättningar för 
kommunen att i detta skede försöka föra in ytterligare korridorer i arbetet med 
att välja lokaliseringsalternativ.  


Kommunen har kännedom om att Trafikverket i sitt utredningsarbete har haft 
tillgång till detta förslag tidigare. Trafikverket har dock valt att arbeta vidare 
utifrån det förslag som har Göte Bohman som upphovsman. För att Sigurd 
Melins alternativ Mitt ska kunna vägas mot de andra alternativ som redovisas i 
samrådet skulle det behöva fördjupas och utredas vidare. Förvaltningen be-
dömer att det skulle vara föga framgångsrikt att i detta skede försöka förmå 
Trafikverket att göra ett sådant arbete då man redan tidigare gjort en be-
dömning att inte gå vidare med förslaget. Och utan ett sådant fördjupande 
arbete kan de olika alternativen inte jämföras. Kommunledningsförvaltningen 
anser därför att medborgarförslaget ska avslås.  


Beslutsunderlag 
Plan- och utvecklingsutskottet 2022-03-22 § 37 


Tjänsteutlåtande 


Kommunfullmäktige 2022-02-28 § 36 


Medborgarförslag 


 


Beslutet skickas till 
Sigurd Melin 
Linda Häggmark 
Hans Gyllow 
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§ 66 Dnr 2016-000147 - 000 


Information från Hälsingerådet, Sundsvallsregionen 
och aktuell övrig information  


Sammanfattning 


Hälsingerådet 
Vid senaste mötet med Hälsingerådet diskuterades bland annat följande: 


- anställningen av utvecklingsledare/samordnare, varumärkesansvarig och EU-
samordnare 


- besök av polismyndigheten 


- stadgeändringar 


- samverkan inom IT 


- gemensam löneadministration 


- övriga samverkansområden 


- infrastruktur 


 


Sundsvallsregionen 
Det har inte genomförts något möte sedan senaste rapporteringen. 


 


Övrig information 
Kommundirektör Bengt Friberg informerar om åtgärder med anledning av 
kriget i Ukraina. 


Informationen omfattar inventering och identifiering av riskfaktorer:  


avsaknad av manuella rutiner, IT-störning, elbortfall, vattenförsörjning, driv-
medelsförsörjning,  läkemedelsförsörjning, mottagning av flyktingar, skydds-
rumssituationen och aktivering av Trygghetsnav.  
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§ 67 Dnr 2016-000142 - 003 


Meddelande Kommunstyrelsen 


Kommunstyrelsen beslutar 
att meddelandet läggs till handlingarna.  


Sammanfattning 
1. Protokoll Samordningsförbund Gävleborg  
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§ 68 Dnr 2020-000514 - 002 


Anmälan av delegationsbeslut 2022 


Kommunstyrelsen beslutar 
att godkänna redovisningen av fattade delegationsbeslut.  


Sammanfattning 
1. Yttrande i mål 1671–21 och mål 220–22.  


2. Remiss - Marina värdetrakter i Gävleborg. Dnr 2022-000092 430 


3. Utlämnande av allmän handling 


4. Beslut om byapeng till Enånger, Lingarö, Långvind, Njutånger, Norrbo bya-
lag och Norrbo sockenförening  


 


 





